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Protokół nr XLVII 

z XLVII sesji Rady Gminy Wąwolnica 

z dnia 21 grudnia 2023 r. 

 

XLVII Sesja odbyła się w Urzędzie Gminy Wąwolnica, ul. Lubelska 39. Obrady 

rozpoczęto o godz. 09:03. Obradom przewodniczyła Ewa Żybura - Przewodnicząca 

Rady Gminy Wąwolnica. 

Otwarcie Sesji. 

Przewodnicząca przywitała zebranych na obradach oraz mieszkańców 

oglądających sesję, następnie poinformowała, że sesja jest nagrywana a nagranie 

zostanie umieszczone na stronie BIP oraz na stronie Gminy Wąwolnica.  

W oparciu o listę obecności oraz potwierdzone na tabletach kworum, 

Przewodnicząca stwierdziła, że na sali jest obecnych 12 z 14 radnych, co stanowi 

wymagane kworum do podejmowania uchwał. Sesja została zwołana prawidłowo. 

Obecni Radni:  

1. Adam Bieniek 

2. Dariusz Guzek 

3. Dorota Kolibska 

4. Jadwiga Kołodyńska 

5. Paulina Marczak-Sagan 

6. Beata Pruchniak 

7. Bartłomiej Rukasz 

8. Tadeusz Szyszka 

9. Elżbieta Tomaszewska 

10.Marcin Turek 

11.Rafał Woś 

12. Ewa Żybura 

Nieobecni: 

1. Aleksandra Litwińska /Bukała/ 

2. Maciej Grusiewicz 

Ad 2. Przyjęcie porządku obrad XLVII Sesji Rady Gminy. 

Przewodnicząca przypomniała, że program sesji Radni otrzymali na tablety.      

1. Otwarcie Sesji. 

2. Przyjęcie porządku obrad  XLVII  Sesji  Rady Gminy. 

3. Przyjęcie protokołu z XLVI  sesji  Rady Gminy. 
4. Sprawozdanie z prac wójta w okresie międzysesyjnym. 
5. Podjęcie uchwały  w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Wąwolnica na rok 

2024: 
a) prezentacja uchwały budżetowej, 

b) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Lublinie, 
c) odczytanie opinii komisji stałych, w tym opinii komisji budżetowej, 
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d) stanowisko Wójta dotyczące wniosków komisji, 

e) dyskusja nad wniesionymi poprawkami i ich przegłosowanie, 
f) głosowanie nad projektem uchwały budżetowej.  

6. Podjęcie uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej.   
7. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy Wąwolnica na 2023 rok.  
8. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wykazu wydatków niewygasających  

z upływem roku budżetowego 2023 oraz ustalenia planu finansowego tych 
wydatków. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie ustanowienia wieloletniego gminnego programu 
osłonowego „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024-2028. 

10.Podjęcie uchwały w sprawie przeprowadzenia konsultacji z mieszkańcami 

Gminy Wąwolnica dotyczących nadania miejscowości Wąwolnica statusu 
miasta. 

11.Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie udzielenia pomocy 
rzeczowej Powiatowi Puławskiemu w postaci przebudowy drogi powiatowej nr 
2539L Karmanowice-Łopatki-Drzewce-Piotrowice w zakresie budowy chodnika 

dla pieszych w msc. Karmanowice etap I.  
12.Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały XLVI/344/23 w sprawie 

uchwalenia Programu Współpracy Gminy Wąwolnica z organizacjami 
pozarządowymi  

oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku 
publicznego  
i o wolontariacie na 2024 rok. 

13.Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania  z prac Komisji  Rewizyjnej 

Rady Gminy  Wąwolnica za 2023 r. 

14.Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady 

Gminy  Wąwolnica na 2024 r. 

15.Interpelacje i zapytania radnych. 

16.Wolne wnioski i informacje. 
17.Zamknięcie sesji.  
       

Propozycji zmian nie było. Przewodnicząca odczytała powyższy program sesji, 

następnie przeprowadziła głosowanie. 

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie porządku obrad XLVII sesji Rady Gminy Wąwolnica. 

Porządek obrad został przyjęty. 

 

Ad. 3. Przyjęcie protokołu z XLVI sesji Rady Gminy. 

 

Protokół Radni otrzymali. Przewodnicząca poinformowała, że do wczoraj nie 

wpłynęły do niej żadne uwagi. Radni obecnie też nie zgłosili uwag, wobec 

powyższego Przewodnicząca przystąpiła do przeprowadzenia głosowania. 

 

Głosowano w sprawie: 
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Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie protokołu z XLVI sesji Rady Gminy Wąwolnica. 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Adam Bieniek, Dariusz Guzek, Dorota Kolibska, Jadwiga Kołodyńska, Paulina 

Marczak-Sagan, Beata Pruchniak, Bartłomiej Rukasz, Tadeusz Szyszka, Elżbieta 

Tomaszewska, Marcin Turek, Rafał Woś, Ewa Żybura 

NIEOBECNI (2) 

Aleksandra Litwińska/Bukała/, Maciej Grusiewicz 

Przewodnicząca stwierdziła, że protokół z XLVI sesji został przyjęty. 

Ad 4. Sprawozdanie z prac wójta w okresie międzysesyjnym. 

https://wawolnica.esesja.pl/transmisja/44047/xlvii-sesja-rady-21122023.htm 

2:17:30 

 

Ad.5. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Wąwolnica na rok 

2024: 

a) prezentacja uchwały budżetowej, 

Projekt uchwały Radni otrzymali. Był on omówiony na wspólnym posiedzeniu 

Komisji. 

Przewodnicząca oddała głos Pani Skarbnik, która omówiła główne założenia 

budżetu na 2024 r.  

b) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Lublinie, 

Przewodnicząca odczytała uchwały Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie 

opinii o przedłożonym projekcie uchwały budżetowej Gminy Wąwolnica na 2024 r. 

oraz uchwałę Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Lublinie w 

sprawie opinii o możliwości sfinansowania deficytu przedstawionego w projekcie 

uchwały budżetowej Gminy Wąwolnica na 2024 r.  

c) odczytanie opinii komisji stałych, w tym opinii komisji budżetowej, 

Przewodnicząca oddała głos Przewodniczącej Komisji Budżetu, która 

poinformowała, że na  wspólnym posiedzeniu komisji tj.  Komisja Budżetu wraz z 

członkami Komisji Spraw Społecznych wydała pozytywną opinię, jak też kolejna 

pozytywna opinia samej Komisji Budżetu. 

Także obie opinie są pozytywne. 

d) stanowisko Wójta dotyczące wniosków komisji, 

https://wawolnica.esesja.pl/transmisja/44047/xlvii-sesja-rady-21122023.htm
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- Komisje nie zgłosiły wniosków. 

e) dyskusja nad wniesionymi poprawkami i ich przegłosowanie 

Nie było poprawek. 

f) głosowanie nad projektem uchwały budżetowej. 

Przewodnicząca otworzyła dyskusję -  nie było głosów w dyskusji. Przewodnicząca 

zamknęła dyskusję, następnie potwierdziła kworum - na sali obecnych 12 z 14 

radnych. Przewodnicząca odczytała projekt uchwały, który następnie poddała go 

pod głosowanie. 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Wąwolnica na rok 2024: 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Adam Bieniek, Dariusz Guzek, Dorota Kolibska, Jadwiga Kołodyńska, Paulina 

Marczak-Sagan, Beata Pruchniak, Bartłomiej Rukasz, Tadeusz Szyszka, Elżbieta 

Tomaszewska, Marcin Turek, Rafał Woś, Ewa Żybura 

NIEOBECNI (2) 

Aleksandra Bukała, Maciej Grusiewicz 

Przewodnicząca stwierdziła, że uchwała Nr XLVII/350/23 w sprawie uchwalenia 

budżetu Gminy Wąwolnica na rok 2024 została podjęta. 

 

Ad. 6. Podjęcie uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej. 

Przewodnicząca przypomniała, że projekt uchwały był omówiony na wspólnym 

posiedzeniu Komisji, Budżetu, Inwestycji i Gospodarki Mieniem Komunalnym oraz 

Komisji Spraw Społecznych, Oświaty, Gospodarki Przestrzennej, Rolnictwa i 

Ochrony Środowiska podczas wspólnego posiedzenia komisji stałych Rady Gminy 

Wąwolnica. Przewodnicząca poprosiła o opinię.  

Przewodnicząca wspólnego posiedzenia Komisji przekazała, że obie komisje 
zaopiniowały projekt uchwały pozytywnie.  

Przewodnicząca Rady odczytała opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej w 

sprawie opinii o przedłożonym projekcie uchwały o wieloletniej prognozie 

finansowej Gminy Wąwolnica, następnie otworzyła dyskusję. 

Wobec braku głosów, Przewodnicząca zamknęła dyskusję, odczytała projekt 

uchwały a następnie poddała pod głosowanie. 

Głosowano w sprawie: 
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Podjęcie uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej. 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Adam Bieniek, Dariusz Guzek, Dorota Kolibska, Jadwiga Kołodyńska, Paulina 

Marczak-Sagan, Beata Pruchniak, Bartłomiej Rukasz, Tadeusz Szyszka, Elżbieta 

Tomaszewska, Marcin Turek, Rafał Woś, Ewa Żybura 

NIEOBECNI (2) 

Aleksandra Bukała, Maciej Grusiewicz 

Przewodnicząca stwierdziła, że uchwała Nr z XLVII/351/23 w sprawie wieloletniej 

prognozy finansowej została podjęta. 

Przewodnicząca o godz. 11.10  ogłosiła przerwę w obradach.  

Przewodnicząca o godz. 11.25 wznowiła obrady sesji po przerwie. Kworum 

zachowane  

 

Ad. 7. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy Wąwolnica na 2023 

rok. 

Projekt uchwały był omówiony i zaopiniowany przez Komisję Budżetu, Inwestycji i 

Gospodarki Mieniem Komunalnym oraz Komisji Spraw Społecznych, Oświaty, 

Gospodarki Przestrzennej, Rolnictwa i Ochrony Środowiska podczas wspólnego 

posiedzenia komisji stałych Rady Gminy Wąwolnica. Przewodnicząca poprosiła o 

opinię. 

Przewodnicząca wspólnych obrad Komisji Dorota Kolibska przekazała, że - obie 

komisje zaopiniowały pozytywnie projekt uchwały. 

Przewodnicząca otworzyła dyskusję. 

Radny A. Bieniek pytał o zwiększenie o 20 tys. wydatków na „stare przedszkole”, 

Wójt mówił, że koszty będą utrzymane na tym samym poziome 1 mln. 430 tys. , 

natomiast teraz jest zwiększenie o 20 tys. 

Wójt przypomniał, że postępowanie było na poziomie 1 mln 200 z haczykiem, a 

dotacja przyznana była powyżej półtora mln zł. i my jakby wykorzystujemy całą 

tę dotację przyznaną, natomiast jeżeli chodzi o te 20 tys., poprosi Panią 

Kierownik inwestycji o odpowiedź, gdyż to ona prowadzi cały proces inwestycyjny 

– Wójt nie chce wprowadzić w błąd, natomiast teraz Pani Kierownik wyjechała na 

plac budowy do strażnicy, bo trwa proces odbiorowy na OSP Wąwolnica. Jak 

tylko wróci, to powie. 

Innych pytań nie było. Wobec wyczerpania tematu, Przewodnicząca zamknęła 

dyskusję, odczytała projekt uchwały a następnie przeprowadziła głosowanie. 
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Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy Wąwolnica na 2023 rok.. 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Adam Bieniek, Dariusz Guzek, Dorota Kolibska, Jadwiga Kołodyńska, Paulina 

Marczak-Sagan, Beata Pruchniak, Bartłomiej Rukasz, Tadeusz Szyszka, Elżbieta 

Tomaszewska, Marcin Turek, Rafał Woś, Ewa Żybura 

NIEOBECNI (2) 

Aleksandra Bukała, Maciej Grusiewicz 

Przewodnicząca stwierdziła, że uchwała Nr XLVII/352/23 w sprawie zmian w 

budżecie gminy Wąwolnica na 2023 rok, została podjęta. 

Ad. 8 Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wykazu wydatków niewygasających z 

upływem roku budżetowego 2023 oraz ustalenia planu finansowego tych 

wydatków. 

Projekt uchwały Radni otrzymali w materiałach, był zaopiniowany przez Komisję 

Budżetu, Inwestycji,  Gospodarki Mieniem Komunalnym  oraz Komisja Spraw 

Społecznych, Oświaty,  Gospodarki Przestrzennej, Rolnictwa i Ochrony 

Środowiska, podczas wspólnego  posiedzenia. 

Przewodnicząca wspólnego posiedzenia komisji przekazała, że  projekt uchwały 

został zaopiniowany  pozytywnie przez obie Komisje. 

Przewodnicząca otworzyła dyskusję, którą następnie z braku chętnych do zabrania 

głosu – zamknęła, odczytała projekt uchwały i poddała go pod głosowanie. 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wykazu wydatków niewygasających z 

upływem roku budżetowego 2023 oraz ustalenia planu finansowego tych 

wydatków. 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI:  

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Adam Bieniek, Dariusz Guzek, Dorota Kolibska, Jadwiga Kołodyńska, Paulina 

Marczak-Sagan, Beata Pruchniak, Bartłomiej Rukasz, Tadeusz Szyszka, Elżbieta 

Tomaszewska, Marcin Turek, Rafał Woś, Ewa Żybura 

NIEOBECNI (2) 
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Aleksandra Bukała, Maciej Grusiewicz 

Przewodnicząca stwierdziła, że uchwała Nr XLVII/353/23 w sprawie ustalenia 

wykazu wydatków niewygasających z upływem roku budżetowego 2023 oraz 

ustalenia planu finansowego tych wydatków została podjęta. 

 

Ad. 9. Podjęcie uchwały w sprawie ustanowienia wieloletniego gminnego programu 

osłonowego „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024-2028. 

Projekt uchwały radni otrzymali w materiałach, był on również opiniowany przez 

obie komisje Budżetu/…/ i Komisji Spraw Społecznych/…/ .   

Przewodnicząca poprosiła o opinię. 

Radna Dorota Kolibska – Przewodnicząca wspólnego posiedzenia Komisji 

poinformowała, że projekt uchwały został  zaopiniowany przez obie komisje 

pozytywnie. 

Przewodnicząca otworzyła dyskusję.  

Radni nie zabrali głosu, Przewodnicząca zamknęła dyskusję, odczytała projekt 

uchwały, który następnie poddała pod głosowanie. 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie ustanowienia wieloletniego gminnego programu 

osłonowego „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024-2028.. 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Adam Bieniek, Dariusz Guzek, Dorota Kolibska, Jadwiga Kołodyńska, Paulina 

Marczak-Sagan, Beata Pruchniak, Bartłomiej Rukasz, Tadeusz Szyszka, Elżbieta 

Tomaszewska, Marcin Turek, Rafał Woś, Ewa Żybura 

NIEOBECNI (2) 

Aleksandra Bukała, Maciej Grusiewicz 

Przewodnicząca stwierdziła, że uchwała Nr XLVII/354/23 w sprawie ustanowienia 

wieloletniego gminnego programu osłonowego „Posiłek w szkole i w domu” na lata 

2024-2028została podjęta. 

Ad. 10. Podjęcie uchwały w sprawie przeprowadzenia konsultacji z mieszkańcami 

Gminy Wąwolnica dotyczących nadania miejscowości Wąwolnica statusu miasta. 

 

Projekt uchwały również Radni otrzymali w materiałach, był on zaopiniowany przez 
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Komisję Budżetu oraz Komisję Spraw Społecznych podczas wspólnego 

posiedzenia. 

 

Przewodnicząca poprosiła o opinię obu Komisji. 

Przewodnicząca wspólnego posiedzenia potwierdziła, że projekt uchwały był 

omawiany podczas wspólnego posiedzenia Komisji, radni wnosili o usunięcie z 

załącznika  do projektu uchwały  zapisu dot. daty urodzenia. W tej postaci projekt 

uchwały został zaopiniowany pozytywnie przez obie komisje.  

Przewodnicząca otworzyła dyskusję.  

Radni nie zabrali głosu, Przewodnicząca zamknęła dyskusję, odczytała projekt 

uchwały, który następnie poddała go pod głosowanie. 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie przeprowadzenia konsultacji z mieszkańcami Gminy 

Wąwolnica dotyczących nadania miejscowości Wąwolnica statusu miasta. 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Adam Bieniek, Dariusz Guzek, Dorota Kolibska, Jadwiga Kołodyńska, Paulina 

Marczak-Sagan, Beata Pruchniak, Bartłomiej Rukasz, Tadeusz Szyszka, Elżbieta 

Tomaszewska, Marcin Turek, Rafał Woś, Ewa Żybura 

NIEOBECNI (2) 

Aleksandra Bukała, Maciej Grusiewicz 

Przewodnicząca stwierdziła, że uchwała Nr XLVII/355/23 w sprawie 

przeprowadzenia konsultacji z mieszkańcami Gminy Wąwolnica dotyczących 

nadania miejscowości Wąwolnica statusu miasta została podjęta 

 

Ad.11. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie udzielenia pomocy 

rzeczowej Powiatowi Puławskiemu w postaci przebudowy drogi powiatowej nr 

2539L Karmanowice-Łopatki-Drzewce-Piotrowice w zakresie budowy chodnika dla 

pieszych w msc. Karmanowice etap I. 

 

Projekt uchwały był omówiony i zaopiniowany przez Komisję Budżetu, Inwestycji 

i Gospodarki Mieniem Komunalnym oraz Komisję Spraw Społecznych, Oświaty, 

Gospodarki Przestrzennej, Rolnictwa i Ochrony Środowiska podczas wspólnego 

posiedzenia. 
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Przewodnicząca poprosiła o opinię. 

Przewodnicząca wspólnego posiedzenia stwierdziła, że  obie komisje zaopiniowały 

pozytywnie projekt uchwały. 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej 

Powiatowi Puławskiemu w postaci przebudowy drogi powiatowej nr 2539L 

Karmanowice-Łopatki-Drzewce-Piotrowice w zakresie budowy chodnika dla 

pieszych w msc. Karmanowice etap I. 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Adam Bieniek, Dariusz Guzek, Dorota Kolibska, Jadwiga Kołodyńska, Paulina 

Marczak-Sagan, Beata Pruchniak, Bartłomiej Rukasz, Tadeusz Szyszka, Elżbieta 

Tomaszewska, Marcin Turek, Rafał Woś, Ewa Żybura 

NIEOBECNI (2) 

Aleksandra Bukała, Maciej Grusiewicz 

Przewodnicząca stwierdziła, że uchwała Nr XLVII/356/23 zmieniającej uchwałę 

w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej Powiatowi Puławskiemu w postaci 

przebudowy drogi powiatowej nr 2539L Karmanowice-Łopatki-Drzewce-Piotrowice 

w zakresie budowy chodnika dla pieszych w msc. Karmanowice etap I została 

podjęta 

 

Ad. 12. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały XLVI/344/23 w sprawie 

uchwalenia Programu Współpracy Gminy Wąwolnica z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o 

działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na 2024 rok. 

Projekt uchwały był omówiony i zaopiniowany przez Komisję Budżetu oraz 

Komisji Spraw Społecznych na wspólnym posiedzeniu komisji stałych Rady 

Gminy Wąwolnica. Przewodnicząca wspólnego posiedzenia przekazała, że obie 

komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 

Przewodnicząca otworzyła dyskusję. Wobec braku chętnych, Przewodnicząca 

zamknęła dyskusję, odczytała projekt uchwały, który następnie poddała pod 

głosowanie. 

 

Głosowano w sprawie: 
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Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały XLVI/344/23 w sprawie uchwalenia 

Programu Współpracy Gminy Wąwolnica z organizacjami pozarządowymi oraz 

podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku 

publicznego i o wolontariacie na 2024 rok. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Adam Bieniek, Dariusz Guzek, Dorota Kolibska, Jadwiga Kołodyńska, Paulina 

Marczak-Sagan, Beata Pruchniak, Bartłomiej Rukasz, Tadeusz Szyszka, Elżbieta 

Tomaszewska, Marcin Turek, Rafał Woś, Ewa Żybura 

NIEOBECNI (2) 

Aleksandra Bukała, Maciej Grusiewicz 

Przewodnicząca stwierdziła, że uchwała Nr zostaXLVII/357/23 w sprawie zmiany 

uchwały XLVI/344/23 w sprawie uchwalenia Programu Współpracy Gminy 

Wąwolnica z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 

3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na 2024 rok 

została podjęta. 

Ad. 13. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania z prac Komisji 

Rewizyjnej Rady Gminy Wąwolnica za 2023 r. 

Projekt uchwały był omówiony i zaopiniowany przez Komisję Budżetu oraz 

Komisję Spraw Społecznych. 

Przewodnicząca poprosiła o opinię.  

Przewodniczącą wspólnego posiedzenia stwierdziła, ze obie komisje zaopiniowały 

pozytywnie projekt uchwały. 

Przewodnicząca otworzyła dyskusję. – Radni nie zabrali głosu. 

Przewodnicząca zamknęła  dyskusję, odczytała projekt uchwały, a następnie 

przeprowadziła głosowanie.  

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania z prac Komisji Rewizyjnej Rady 

Gminy Wąwolnica za 2023 r. 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 
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Adam Bieniek, Dariusz Guzek, Dorota Kolibska, Jadwiga Kołodyńska, Paulina 

Marczak-Sagan, Beata Pruchniak, Bartłomiej Rukasz, Tadeusz Szyszka, Elżbieta 

Tomaszewska, Marcin Turek, Rafał Woś, Ewa Żybura 

NIEOBECNI (2) 

Aleksandra Bukała, Maciej Grusiewicz 

Przewodnicząca stwierdziła, że uchwała Nr XLVII/358/23 w sprawie przyjęcia 

sprawozdania  z prac Komisji  Rewizyjnej Rady Gminy  Wąwolnica za 2023 r. 

została podjęta 

 

Ad.14. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia planu pracy Komisji Rewizyjnej 

Rady Gminy Wąwolnica na 2024 r. 

Projekt uchwały otrzymali Radni w materiałach, był on również omawiany i 

opiniowany przez Komisję Budżetu i Komisję Spraw Społecznych na wspólnym 

posiedzeniu. 

Przewodnicząca poprosiła o opinię. 

Przewodnicząca wspólnego posiedzenia poinformowała, że po zapoznaniu się z 

ramowym planem pracy Komisji Rewizyjnej na 2024 r. obie komisje zaopiniowały 

pozytywnie projekt uchwały. 

Radny A. Bieniek zabrał głos, zwrócił się do Radnych - kiedyś już nam było 

zarzucane przez jedną z radnych, że wykonywaliśmy swoje działania niezgodnie z 

uprawnieniami, które poniekąd i tak dostaliśmy od Rady. Tak jak państwo 

zauważyliście, na pewno teraz plan pracy jest taki bardziej szczegółowy, bardziej 

rozbudowany, bardziej precyzyjny, określający konkrety i po to, żeby w pewien 

sposób też usprawnić tę pracę Komisji Rewizyjnej, 

Więcej głosów nie było. 

Przewodnicząca zamknęła dyskusję, odczytała projekt uchwały, który następnie 

poddała pod głosowanie.  

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady 

Gminy Wąwolnica na 2024 r. 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 



12 
 

Adam Bieniek, Dariusz Guzek, Dorota Kolibska, Jadwiga Kołodyńska, Paulina 

Marczak-Sagan, Beata Pruchniak, Bartłomiej Rukasz, Tadeusz Szyszka, Elżbieta 

Tomaszewska, Marcin Turek, Rafał Woś, Ewa Żybura 

NIEOBECNI (2) 

Aleksandra Bukała, Maciej Grusiewicz 

Przewodnicząca stwierdziła, że uchwała Nr z XLVII/358/23 w sprawie przyjęcia 

sprawozdania  z prac Komisji  Rewizyjnej Rady Gminy  Wąwolnica za 2023 r. 

została podjęta 

 

Ad. 15. Interpelacje i zapytania radnych. 

Przewodnicząca Rady poinformowała, że do dnia dzisiejszego nie wpłynęła żadna 
interpelacja ani żadne zapytanie na piśmie. Zapytała czy ktoś z radnych chce 
złożyć teraz taką interpelację albo zapytanie na piśmie?  

Nikt nie złożył interpelacji ani zapytania. 

Ad. 16. Wolne wnioski i informacje. 

Radny A. Bieniek w odniesieniu do wydarzeń na granicy związanych z protestami 

Rolników i wypowiedziami przedstawicieli dwutygodniowego Rządu podkreślił, że 

stanowczo nie zgadza się z narracją, że podatki rolne -gruntowe i podatki leśne 

zależne od Rady, one są nam z góry narzucone przez Główny Urząd Statystyczny. 

Są tam oczywiście widełki, my później te ceny obniżamy. Czyli Rada może zrobić 

tyle w tym, że Rada może w tych widełkach ewentualnie zmniejszyć maksymalnie. 

Podkreślił, że Rada akurat, w naszej gminie pracowała nad tym tak, żeby 

wypracować jak najmniej dotkliwe  podatki dla naszych mieszkańców, co nie 

zmienia postaci rzeczy, że my dostajemy z góry pewne tak jakby założenie. I 

dlatego tam wtedy na granicy, gdy odesłano mieszkańców przez panią minister, 

odesłano rolników do sąsiednich, ościennych samorządów, do wójtów, 

burmistrzów, żeby się dopytali, dlaczego mają takie duże podatki, Zdaniem 

Radnego to niewłaściwe zachowanie, pani minister powinna być przygotowana na 

to i powiedzieć, z czego to  wynika i ewentualnie Rady miejskie lub gminne mają 

tylko i wyłącznie zakres widełkowy podejmowania decyzyjności, a nie, jak to 

wybrzmiało, jakby  Radni  mieli pełną moc sprawczą. Radny liczy, że nowy rząd 

zmieni narrację w tej kwestii. 

Radny A. Bieniek kontynuując pytał o przetarg na wywóz nieczystości, który miał 

się odbyć 15 października, czy został rozstrzygnięty, czy przetarg był na rok czy 

dwa. 

W odpowiedzi na  zadane pytania Wójt udzielił informacji, że przetarg został 

rozpisany na rok, bowiem firmy nie chcą startować w przetargach wieloletnich, 

zbyt duże ryzyko.  Jest dużo zmiennych nieprzewidywalnych – w związku z tym 

jest to umowa jednoroczna. 
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Obecnie przetarg jest w trakcie rozstrzygania. Jak tylko będzie rozstrzygnięty, to 

Radni  zostaną poinformowani. Wpłynęła jedna oferta i rozważane jest jej 

przyjęcie. Ona jest odpowiednio wyższa, bodaj o około 300 tys. Być może uda się,  

że nie będziemy musieli rozważać podwyżki wywozu śmieci. 

Dokładną kwotę Wójt sprawdzi i poda później. 

Radny B. Rukasz podziękował wójtowi za obecność na zebraniu wspólnoty 

gruntowej, gdzie profesjonalnie przygotował się i przyniósł mapki z działkami, 

które właśnie Gmina Wąwolnica chciała pozyskać od wspólnoty. Podziękował 

również Radnemu A. Bieńkowi za obecność. Przekazał, że jako członek wspólnoty 

głosował za przekazaniem działek Gminie. 

 

Radna D. Kolibska pytała o odpowiedź dla mieszkańca, który był na ostatniej 

komisji.  Przygotowując się do komisji, pytała czy była jakaś odpowiedź. Dostała 

informację, że nie ma takiej odpowiedzi. Była to sytuacja troszeczkę krępująca, bo 

wyszło na to, że w ogóle nie przygotowali do tego. Dopiero pan kierownik 

poinformował, że była jego odpowiedź. Aczkolwiek pan mieszkaniec twierdził, że 

nie dostał. 

Przewodnicząca wnioskowała, żeby z takie dokumenty wpływały, jak zostaną 

wytworzone, po to piszą, po to  się zwróciła, na piśmie zresztą, żeby jednak jakaś 

odpowiedź była. To nie jest pierwszy przypadek zresztą, gdzie pisma nie docierają 

do Rady. Uczulała, żeby jednak te pisma trafiały, żeby mogła je przekazać dalej, 

bowiem Radni stawiani są w sytuacji, że nie wiedzą, co stawia ich w niekorzystnym  

świetle przed mieszkańcami. Tu przede wszystkim chodzi o taką powagę wobec 

mieszkańców. 

Radny A. Bieniek dodał, że tu przede wszystkim chodzi o taką powagę, żeby 

mieszkańcy też się czuli przez Radnych traktowani poważnie. Są różnego rodzaju 

pisma, o różnej randze i o różnej powadze. Tutaj też już kwestia wałkuje się  w 

zasadzie od 2 lat, więc po części też trochę temat znamy, no ale dużo fajniej to 

wtedy wygląda, jak mieszkaniec też widzi, że radni są żywo zainteresowani i 

uczestniczą w tej nawet dyskusji, że nie są pozostawiani samym sobie. 

Pani radna E. Tomaszewska  poruszyła temat odpowiedzi na wnioski 

okołobudżetowe, jako sołectwo Celejów składali wniosek do budżetu, uważa, że  

na takie wnioski powinni jakąkolwiek otrzymać odpowiedź. Te wnioski nie zostały 

tutaj przedstawione nawet radnym, przynajmniej Celejowa. Powinno być to inaczej 

traktowane, no bo po coś te wnioski się pisze do budżetu, po coś się jakieś sprawy 

przedstawia ważne dla sołectw – żeby ta informacja dotarła i do radnych, a żeby 

też wiedzieli, jak i co dalej z takim wnioskiem. Oczekiwaliby jakiejś odpowiedzi. 

Skarbnik odpowiedziała, że jak był komisja to akurat była chora, zawsze stara się 

takie wnioski odczytywać na komisji. Następnym razem będą odczytane. 

Radna prosiła chociażby odpowiedź do Stowarzyszeń. 

Skarbnik dodała, że większość tych wniosków została ujęta  w budżecie, o czym 

rozmawiała z Radną.  
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Radna przyznała, że faktycznie Pani Skarbnik mówiła jej o tym, niemniej uważa, 

że powinno się o tym powiedzieć na forum, żeby wszyscy wiedzieli.  

– Radny A. Bieniek zwrócił uwagę, że w budżecie mamy ujęte na przyszły rok w 

wieloletniej prognozie dalszy etap budowy chodnika. Tam jest 90 tys. z wkładem 

20-tysięcznym miejscowości Karmanowice. Czy w związku z tym, że to już jest 

zaplanowane jako inwestycja wieloletnia czy z powiatem rozmawiamy, czy też  w 

takiej formule, że to jest wieloletnia, czy to znowu będzie taka zasada, nazwijmy 

to, dobrej łaski, że oni do swojego majątku…Bo jak by nie patrzeć, to my 

wspieramy powiat. Czy oni już mają to gdzieś tam w głowie, w budżecie 

zaplanowane, że coś dołożą do nas? Czy to będzie znowu tak, jak teraz rozwiązanie 

pod koniec roku dopiero? 

Wójt wyjaśnił, że rozmawiał z panią starostą na ten temat, obecnie jesteśmy w 

takim trybie przedwyborczym i tutaj, chyba żadne dzisiejsze zobowiązanie zarządu 

może nie być spełnione. My oczywiście rozmawiamy na takim poziomie, że jeżeli 

tutaj będą takie możliwości, to będziemy to wspierać i próbować realizować. 

Natomiast  nie chce tutaj deklaracji żadnych składać, bo zarząd też takich 

deklaracji nie złoży. W kwietniu będą wybory samorządowe i pewnie zmienią w 

dużej mierze scenę samorządu, zarządów, rad. I to wszystko się zmieni, więc 

będziemy podejmować działania, jeżeli oczywiście będziemy mieli taką możliwość 

podejmować je dalej, już z nowymi zarządzającymi . Natomiast tak jak powiedział 

w sprawozdaniu, tutaj chcemy kontynuować. Zresztą pani przewodnicząca, 

odczytując, nazwała to: etap pierwszy, więc Wójt to też tak traktuję – jako etap 

pierwszy. Chciałby, bo to jest kwestia Karmanowic.  Mieszkańcy Łopatek też już, 

jak widzą, że coś się dzieje – zresztą wcześniej też takie głosy były – też wychodzą 

z taką chęcią, żeby też u nich ten chodnik powstał. Jak najbardziej słuszne, bo 

duży zakład pracy, dużo ciężkiego sprzętu jeździ, tirów itd. Niebezpieczeństwa są 

wiadome, więc będziemy to podejmować z zarządem. Tak to na tę chwilę wygląda. 

Trudno, byłby chyba lekko niepoważny, gdyby coś tutaj deklarował jako pewnik, 

skoro nie wiemy, z kim będziemy później rozmawiać, tak to na tym etapie wygląda. 

Radny D. Guzek pytał,  czy jest szansa,  że w przyszłym roku powstanie 

dokumentacja techniczna, bo  też przeznaczyli 10 tys. zł. czy ten chodnik będzie 

dalej kontynuowany? 

Wójt odpowiedział, że szansa jest, jeżeli zarząd wyrazi zgodę, bo na tę chwilę my 

się zwracaliśmy do Zarządu Dróg Powiatowych o zabezpieczenie środków na 

dokumentację techniczną. 

Tutaj akurat było pismo podpisane przez kilku sołtysów i ta dokumentacja nie 

została uwzględniona. Rozmawiając z innymi samorządowcami wie, że chyba 

żadna z gmin z powiatu nie została uwzględniona odnośnie zabezpieczenia środków 

na poczet tworzenia dokumentacji. To ma wiele przyczyn. Główną przyczyną jest 

to, że Powiat Puławski ma bardzo napięty budżet, dużo bardziej niż my. 
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Technicznie trudno to było spiąć i po prostu takich działań nie podejmował. 

Natomiast jeżeli tylko, tak jak wcześniej wspomniał – traktują tę inwestycję jako 

pierwszy etap i jeżeli się pojawi taka szansa, to będziemy to dalej realizować. 

Trudno sobie wyobrazić,  że teraz,  powstanie 200, a może nieco więcej tego 

chodniczka, więc trudno by było na tym poprzestać, bo trasa od drogi wojewódzkiej 

do Łopatek jest kilka kilometrów i naprawdę tam jest zasadność, żeby ten chodnik 

tam był po prostu. I po stronie Karmanowskiej, i po stronie Łopatkowskiej,  

Radny A. Bieniek żeby już tylko doprecyzować: czyli na razie na przyszły rok 

pozostajemy przy tej naszej kwocie 90 tys.? I to jest pewnik? 

Wójt –  dokładnie tak. 

 

Przewodnicząca poinformowała, że korespondencja do Rady jest na bieżąco 

przekazywana, jeszcze jedno pismo, do Rady wpłynęła informacja, że Rada Gminy 

Boboszewo podczas LVI sesji Rady Gminy Boboszewo w dniu 12 grudnia 2023 r. 

podjęła uchwałę nr LVI/425/2023 w sprawie wystąpienie do Sejmu 

Rzeczypospolitej Polskiej z petycją o podjęcie inicjatywy ustawodawczej w zakresie 

nowelizacji ustaw: Kodeksu postępowania cywilnego, Kodeksu pracy, ustawy o 

postępowaniu egzekucyjnym w administracji i innych powiązanych tematycznie. 

Pismo zostanie przesłane Radnym na tablety. 

Wójt odpowiedział, na pytane dot. 20 tys. więc jest to kwota zabezpieczenia na 

poczet zakupu okien w związku z podpisaną z wykonawcą cesją. Jeszcze nie 

wiadomo, czy my będziemy tą kwotę pokrywać wyjaśni się, czy my tę kwotę 

będziemy w ogóle pokrywać, –29 grudnia się okaże – czy nie, ale musimy taką 

kwotę mieć zabezpieczoną po to, żeby móc opłacić fakturę. 

Druga informacja, odnośnie odpadów- kwota po przetargu: 1 mln 6 tys. zł. 

pracownicy analizują teraz tę ofertę –czy będzie trzeba coś tutaj robić ze stawkami 

za odpady, czy nie. Wszyscy wierzymy, że nie, no bo gdzieś na pierwszy rzut oka 

to tak wygląda. Natomiast na 100% będziemy wiedzieć, jak to wszystko 

przeliczymy, zobaczymy, jak to wygląda. Jest drożej o te 300 tys., natomiast też 

mieliśmy jakąś rezerwę i chcemy do tego właśnie podejść w sposób taki 

odpowiedzialny, kompleksowy. 

Radny A. Bieniek dodał, że z jego matematycznej analizy wynikałoby,  

że powinniśmy się zmieścić. 

Pani Skarbnik  zwróciła uwagę, że dział dotyczący gospodarki odpadami dotyczy 

nie dotyczy tylko obsługi za wywóz, tylko jeszcze pracowników i inne też wydatki 

łącznie. Ale łącznie się mieścimy, z obsługą, gabarytami, „Sprzątaniem świata”  

 

Przewodnicząca złożyła życzenia obecnym na sesji jak również mieszkańcom 

z okazji nadchodzących świąt Bożego Narodzenia  

Ad 17. Zamknięcie sesji. 

Wobec wyczerpania porządku obrad, Przewodnicząca o godz. 12.20 zamknęła 

XLVII sesję Rady Gminy Wąwolnica.  



16 
 

Uchwały podjęte na sesji stanowią załączniki do protokołu.  

Nagranie udostępniono pod adresem: 

https://wawolnica.esesja.pl/transmisja/44047/xlvii-sesja-rady-21122023.htm 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

Protokolant: J. Paciejewska – insp. ds. obsługi Biura Rady Gminy  

…………………………………….. 

Przewodnicząca Rady Gminy Wąwolnica : Ewa Żybura 

…………………………………….. 

 

 

 


